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SPRAVODAJCA OBCE HOLICE 

október 2018 

(preklad z maďarského jazyka v informatívnom rozsahu) 

 

 V ZRKADLE UPLYNULÝCH ŠTYROCH ROKOV (str. 1, pokračovanie str. 4) 

 

Ako sa blíži koniec môjho štvorročného volebného obdobia, chcel by som zhrnúť 

dosiahnuté výsledky a rozvojové projekty. Práca starostu obce neprináša len výzvy, ale aj 

zodpovednosť. Samozrejme vedúci predstaviteľ obce sám nedokáže vyriešiť všetko, okolo seba 

potrebuje odborne zdatný tím, ktorý mu napomáha. V Holiciach to všetko máme.  Vďačím za veľa 

mojim kolegom - dobré výsledky uplynulých štyroch rokov som dosiahol spoločne s nimi. 

K tomu, aby sa obec mohla reálne rozvíjať, nestačila realizácia len mojich predstáv, 

považoval som za potrebnú aj komunikáciu s obyvateľmi obce. Vypočul som každého, rady, ktoré 

boli z hľadiska obce užitočné, som realizoval, lebo len spoločne môžeme realizovať veľké veci. 

Takým bol aj problém rýchlostnej cesty R7. Viackrát sme zorganizovali fórum pre obyvateľov, 

priebežne sme informovali našich obyvateľov o aktuálnej situácii. Absolvovali sme veľké boje, 

kým sme nakoniec dosiahli, aby pre obyvateľov Čechovej bol vybudovaný nadchod umožňujúci ich 

bezpečný prechod do Holíc. Je to výsledok viacročnej práce a série rokovaní. Všade, kde som mal 

na to príležitosť, som sa ozval a bojoval za práva obyvateľov Čechovej. Nepodpísal som ani 

viacnásobné zmeny pôvodných projektov rýchlostnej cesty. Nakoniec zo strany štátu nevideli nijaké 

iné východisko, Ministerstvo dopravy SR nás skontaktovalo a po sérii zosúlaďovacích rokovaní 

sme dostali ústny prísľub na výstavbu nadchodu.  

 Minulú jeseň mal veľký ohlas možnosť výstavby obytnej zóny v časti Beketfa. 519 

obyvateľov Holíc vyjadrilo protest so zaradením tejto žiadosti. Túto skutočnosť som nemohol 

ignorovať, nakoľko mojou prvoradou úlohou je zastupovanie záujmov našej obce. Ako starosta 

obce som využil moje zákonné právo a nepodpísal som toto uznesenie, tým pádom zaradenie 

žiadosti bolo zamietnuté.   

   Za moju neodpustiteľnú úlohu považujem rekonštrukciu pomníkov symbolizujúcich našu 

minulosť.  V r. 2018 bol s podporou vlády Maďarska zrekonštruovaný pomník I. svetovej vojny, 

ktorý sme slávnostne odovzdali pri príležitostí dní obce Holice. Plánujem aj obnovu pomníka 

„Turul“, v spolupráci s naším umelcom - maliarom Sándorom Godányom.   

Súčasnosť našej dediny   určí jej vzhľad a celý rad pozoruhodností a prírodných daností. Je dôležitý 

sústavný rozvoj, priebežná rekonštrukcia cestnej siete a oprava cestných chýb. V r. 2015 sa 

uskutočnila komplexná rekonštrukcia I. etapy cesty do Beketfa (smerom od cesty č. 63, cca. 100 m 

úsek). V r. 2017 pomocou Trnavského kraja sa nám podarilo obnoviť cestný úsek v dĺžke 2,2 km 

(Holice-Póšfa), ktorý v rámci okresu Dunajská Streda bola druhou najväčšou investíciou kraja. V r. 

2018 sme odstránili chyby na ceste vedúcej z časti Beketfa do Holíc. 

 Považujem za dôležité údržbu a postupnú rekonštrukciu našich budov. V r. 2018 sme 

realizovali skrášľovacie a údržbárske práce na kultúrnom dome v Čechovej a vo Veľkej Budafe.  
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 Život do našej obce prinášajú starostlivé rodiny, múdri starí ľudia a deti. Môžeme počuť od 

pedagógov a rodičov, že dieťa je ten najväčší poklad. To je naozaj pravda! Lebo deti znamenajú 

budúcnosť a nádej. Aj pre obec Holice sú najväčšou hodnotou práve deti. Každoročne privítame a 

obdarujeme našich najmenších obyvateľov.  Je veľkou radosťou pre nás, že počet narodených detí 

sa zvyšuje, a preto pri každom našom rozhodnutí prvoradým hľadiskom je to, aby sme zabezpečili 

tu žijúcim malým a mladým obyvateľom čo najlepšie príležitosti v čo najväčšom počte.  Považoval 

som za aktuálne, aby sme aj na území našej obce vytvorili pekné ihrisko, ktoré zmestí do rozpočtu 

dediny a kde môžu aj deti, aj ich rodičia stráviť svoj voľný čas v príjemnom, peknom prostredí.  

Ihrisko bude vybudované v centre Holíc, v zelenej zóne medzi kultúrnym domom a školou.  Za 

moju prvoradú úlohu považujem rekonštrukciu materských škôl a ich modernizáciu v súlade s 

požiadavkami našej doby. V r. 2018 bola komplexne obnovená škôlka v časti Veľká Budafa, teraz 

prebieha vypracovanie projektu na modernizáciu interiéru MŠ v Holiciach. Samozrejme zo 

zoznamu nemôžeme vynechať ani základnú školu. Suma 300.000,- EUR, ktorú získala 

prostredníctvom dvoch projektov, umožní rekonštrukciu celej elektrickej siete budovy. Projekty sa 

budú týkať tried, chodieb, sociálnych miestností a samozrejme aj telocvične slúžiacej komfortu 

našich detí. 

 Považujem za dôležitú podporu programov zorganizovaných miestnou farnosťou, lebo viem, že aj 

tu sa dostávajú do popredia miestne deti, mladí a rodiny. Podporujeme podujatia občianskych 

združení a spolkov.  

V zdravom tele zdravý duch - ako hovorí príslovie. Aj zo zdravotného hľadiska je dôležité, aby 

obyvatelia našej obce nejakým spôsobom športovali. Na území našej obce máme viac druhov 

príležitostí na pravidelné pestovanie pohybovej kultúry. V závislosti od našich možností 

podporujeme futbalový oddiel miestnej športovej organizácie, v ktorom sú prítomní príslušníci 

skoro všetkých vekových kategórií. V r. 2018 bola dokončená komplexná modernizácia 

zavlažovacieho zariadenia futbalového ihriska.   

Nakoľko naše miestne združenia cestujú mnohokrát, minulý rok sme si kúpili autobus, aby sa mohli 

premiestniť ľahšie. 

Považujem za prvoradé to, aby Holice bola dedinou, v ktorej sa dá žiť, tým pádom verejná 

bezpečnosť patrí medzi najdôležitejšie priority. Vďaka modernizácii verejného osvetlenia sú 

jednotlivé časti obce lepšie osvetlené, preto doprava sa na území obce v nočných hodinách stala 

bezpečnejšou.  Môžem smelo skonštatovať, že pocit bezpečnosti ľudí sa zlepšil vo veľkej miere.  

Veľa starostí spôsobil problém verejného rozhlasu.  Zastaraný systém sme opravovali márne, nikdy 

nefungoval poriadne.  Takto sme uskutočnili aj komplexnú opravu ampliónov verejného rozhlasu a 

kúpili sme aj nový riadiaci pult.  

          Samozrejme prehľad nie je úplný, chcel by som informovať našich občanov o dosiahnutých 

úspechoch a výsledkoch len vo všeobecnosti. 

 Ako starosta obce som vynaložil a vynaložím všetky moje sily preto, aby som pracoval v 

prospech obce.  Pri mojich rozhodnutiach som sa neriadil sebeckými záujmami, ale čestnosťou, 

ochotou pomôcť a toleranciou.  

                                              Imrich Vajas 
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Zo života našej farnosti (str.2-3) 

 26. júl – Hody sv. Any, Malá Lúč 

 2. august - sviatok Porciunkuly, sv. Anton 

 3. august - svätá omša pri príležitosti dňa obce 

 19. august – Čechová, sviatok Nanebovzatia Panny Márie 

 20. august – Holice, sviatok sv. Štefana, zakladateľa uhorského štátu 

 8-9. september sv. Anton, sviatok Narodenia Panny Márie 

 14. september - svätá omša pri príležitosti nového školského roka 

 16. september - premietanie filmu v miestnom kultúrnom dome 

 23. september - poďakovanie za úrodu 

 

Cyklistická púť do obce Báč s prekrásnym západom slnka (str.5) 

  9. septembra, v nedeľu sa zišli pútnici s bicyklami pred kostol sv. Petera a Pavla v Holiciach. Zraz bol o 

12:00 a prišlo 11 pútnikov z obcí Holice a Vieska.  

  

Pred 14:00 sme dorazili na pútnicke miesto sv. Márie v obci Báč-sv. Anton.  

 

Od 17:00 sa začala slávnostná svätá omša pri príležitosti sviatku Narodenia Panny Márie, ktorú celebroval 

trnavský biskup János Orosch spolu s ďalšími kňazmi.  

 

Otvorenie školského roku  (str.6-7) 

2018/2019 

 

  Školský rok 2018/2019 sme začali 3. septembra, slávnostným otvorením školského 

roka. Po príhovore riaditeľky školy starosta obce privítal prítomných žiakov, rodičov, starých 

rodičov a ostatných, ktorí si uctili svojou prítomnosťou našu slávnosť. Svätá omša pri príležitosi 

otvorenia školského roka v tomto roku bola dňa 14.09. 

          V tomto roku našu školu navštevuje 161 žiakov v 11 triedach, školský klub funguje s 2 

skupinami. Aj v tomto roku, už tradične budú fungovať detašované triedy umeleckých ZŠ so sídlom 

v Dunajskej Strede a Zlatých Klasoch.  Vyučovanie hudby a kreslenia bude prebiehať v budove 

bývalej dielne. 

 

          Podobne ako v minulom roku, aj teraz sme zaviedli v prvom ročníku pohybovú terapiu. Na 

základe vynikajúcich skúseností z predchádzajúceho roka deti cvičia 5-krát týždenne, pod vedením 

ich pani učiteľky. Ten, kto potrebuje, môže dostať aj individuálne cvičenia, ktoré môže absolvovať 

vo večerných hodinách, pod dozorom rodiča.  
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 Podľa doterajších skúseností môžeme skonštatovať, že dôsledkom pohybovej terapie žiaci si ľahšie 

osvojili základy písania, vzhľad ich písania sa stal krajším, usporiadanejším. Pohybová terapia 

nekončí po 1. ročníku, týždenne dvakrát sa pokračuje aj v 2. triede.  

          Pohybovú terapiu uplatňujeme s veľmi dobrými výsledkami nielen pri najmenších, ale aj pri 

väčších deťoch, preto by sme chceli v ňom pokračovať - podľa našich možností - aj v budúcnosti. 

 

Rekonštrukčné práce v škole:  

             

             Na jar sme predložili 2 projekty - jeden na ministerstvo školstva, ďalší na Odbor školstva 

Krajského úradu v Trnave. V lete nás informovali, že obidve boli úspešné.   

          Pomocou projektu z Trnavy zrekonštruujeme celú elektrickú sieť budovy ZŠ - vo všetkých 

triedach, na chodbách a aj v sociálnych miestnostiach. Bolo to už veľmi potrebné, lebo v celej 

budove sú ešte pôvodné vedenia z r. 1960, ktoré sú už miestami zastarané.  

Takto získaná suma: 179 495 EUR, bez vlastných zdrojov. 

         Ministerstvo v tomto roku vydalo výzvu na predloženie projektov na obnovu telocviční. Nami 

predložený projekt obsahoval rekonštrukciu elektrickej siete a sociálnych miestností telocvične.  

Tu sme získali 98 000 EUR, z ktorej 10% tvoria naše vlastné zdroje. 

 

 Začali sme s potrebnými administratívnymi prácami, v spolupráci s obecným úradom. 

Veríme, že práce sa môžu začať ešte tento rok.   

          Použitím cca. 300 000 eurovej sumy z projektov môžeme realizovať také rekonštrukčné 

práce, ktoré by sme nemohli realizovať z vlastných zdrojov.  Modernizácia tried a telocvične bude 

slúžiť na zvýšenie komfortu našich detí a dospelých, ktorí chcú športovať. 

 

Programy na začiatku školského roka: 

          21.9.: žiaci navštívili výstavu „Ovocie Žitného ostrova“ v Dunajskej Strede. 

          25.9.: išli sme na predstavenie tanečného súboru „Ifjú Szívek“ v miestnom kultúrnom dome. 

         Priebežne sa pripravujeme na deň ochrany zvierat zorganizovaný pri príležitosti svetového 

dňa zvierat, ktorý bude v posledný októbrový týždeň.  

          Anikó Trencsík 
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Minister dodržal svoj sľub (str.8-9) 

Aktuálne správy o rýchlostnej ceste R7  

 

 Ten, kto doteraz sledoval moje názory súvisace s R7, právom si položí otázku, prečo nastala 

táto polročná pauza v súvislosti s touto témou. Chcel by som uistiť vážených čitateľov, že vôbec sa 

nejedná o nezáujem, lebo medzičasom sme sa zaoberali s tajomnou predstavou tejto varianty viac, 

ako by si to dokázal hocikto predstaviť. 

 No mali by sme začať koncom minulého roka, kedy sa podarilo zorganizovať fórum 

obyvateľov, na ktorom odborníci firmy Dopravoprojekt a konzorcia D4R7 predstavili svoj nový plán 

o križovatke R7 a cesty č. 63. Na podujatí sa zúčastnilo cca. 80 obyvateľov, väčšina z nich prišla z 

Čechovej. Preto to bol skutočný fórum obyvateľov, kde oni vyslovili svoje názory, ktoré už traja 

občianski aktivisti v ich mene niekoľkokrát vysvetlili počas predchádzajúcich rokovaní.  

Odborníkom bolo položených mnoho takých otázok, ktoré nemohli zodpovedať, nakoľko 

nepatrili do ich kompetencie. Inak miestnym sa nepáčilo, že kompetentní ľudia z ministerstva 

dopravy neboli prítomní a nedostali od nich odpovede na svoje najdôležitejšie otázky. Jeden z 

aktivistov aj poznamenal: „Ľutujem, že nie sú tu kompetentní z ministerstva dopravy, lebo to, o 

čom hovoríme, nehovoríme kompetentným.“ Ako to neskoršie vysvitlo, naozaj neboli náležite 

informovaní.  

   Prítomní potom jednoznačne informovali kompetentné úrady o tom, že neakceptujú 

projekt prezentovaný odborníkmi smerom k obyvateľom.  

Čechová z hľadiska organizácie verejnej správy patrí k obci Holice. Táto časť obce je 

momentálne oddelená od Holíc cestou I/63, avšak výstavbou rýchlostnej cesty R7 by vznikla veľmi 

frekventovaná, veľká križovatka/okružná križovatka I/63 - R7 a obyvatelia Čechovej by mali prejsť  

 

peši alebo bicyklom cez nej, ak by chceli ísť do Holíc. A prechod potrebujú, lebo v Čechovej 

okrem rodinných domov sa nenachádza ani škôlka, ani úrady, ani obchody a jediným verejným 

územím je len cintorín. Čechovčania vyslovili opránenú požiadavku, podľa ktorej chcú podchod 

alebo nadchod pod/nad križovatkou, aby mohli bezpečne prejsť medzi Holicami a Čechovej. 

Následne sme iniciovali stretnutie s ministrami dopravy a ochrany životného prostredia, 

ktoré sa zázračne uskutočnilo ešte v decembri.  Na ministerstve dopravy sme mali príležitosť 

stretnúť sa s pánom ministrom Árpádom Érsekom a s vedením Dopravoprojektu a španielskeho 

dodávateľa stavby. Potom, ako sme informovali ministra o problémoch a o našich požiadavkách, 

na naše najväčšie prekvapenie povedal: „Prečo by sme nemohli tento problém vyriešiť 

podchodom alebo nadchodom?“ 

Aj na Ministerstve životného prostredia sa nám podarilo osobne informovať o neblahom 

stave Čechovej a dostali sme prísľub, že všetko budú realizovať v súlade so záujmami  obyvateľov. 
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Následne pán minister Érsek aj na jednej internetovej stránke zopakoval svoj názor 

podporujúci Čechovčanov a informoval ich, že preskúma možnosť výstavby podchodu, lebo aj on 

uprednostňuje bezpečnosť:      

„Holice nemôže byť rozdelená na dve časti. Dostal som zhrnutie zo stretnutia s obyvateľmi Holíc, 

na základe ktorého som dal preveriť, aké možnosti máme pre zjednodušenie cestovania a 

zvýšenia bezpečnosti obyvateľov.“ Ministerstvo preštuduje možnosť, aby na základe žiadosti 

obyvateľov bol postavený podchod pre chodcov a cyklistov pod križovatkou R7 pri Holiciach (okres 

Dunajská Streda). Potom dodal: ,,Je aj v mojom záujme, aby sme našli najbezpečnejšie a 

najkratšie riešenie, v záujme obyvateľov Holíc.” 

Takže vtedy to vyzerali tak, že ministerstvo zohľadní vôľu miestnych a nakoľko tento 

ministerský prísľub nás ukľudnil, nejaké obdobie sme sa ani nezaoberali s týmto problémom a 

dosahovaný výsledok sme brali ako nemalé víťazstvo. 

Začiatkom októbra som osobne navštívil pani hlavnú architektku Viktóriu Chomovú, 

riaditeľku oddelenia PPP a medzinárodných projektov divízie IV. Bratislava Dopravoprojektu, aby 

sme dostali definitívnu a určitú odpoveď na naše prípadne obavy. 

Pani inžinierka nás uistila, 

že hoci ministerské 

nariadenie ešte nie je 

právoplatné, môžeme si byť 

istí, že cesta do Čechovej už 

zostane cestou pre peších a 

cyklistov, ktorá bude 

križovať R7 smerom do 

Čechovej prostredníctvom 

nadchodu (takže nie 

podchodom). Sú k nám 

hocikedy k dispozícii a v 

rámci ďalšieho fóra radi  

informujú miestnych o ich najnovšom projekte. 

Na fotografii (Foto: Dopravoprojekt a.s.) je ilustrácia projektu okružnej križovatky cesty „63“ a 

napájajúcej rýchlostnej cesty R7. Z pravej strany na ľavú, smerom nadol vidíme cestu „63“ smerom 

do Dunajskej Stredy. Z pravej strany na ľavú, smerom nahor je zobrazená cesta z Holíc, cez okružnú 

križovatku, následne cez pripojovací úsek R7 smerom na Michal na Ostrove. V pravej hornej časti 

po R7 odbočí naľavo ako cesta pre autá, smerom na Čechovú.  Pôvodná cesta do Čechovej 

(bielou farbou, v strede, smerom nahor) zostane cestou pre cyklistov a peších a pretína „63“ 

formou priechodu a R7 prostredníctvom nadchodu (na tomto obrázku sú ešte zobrazené). Veľká 

biela plocha znázorňuje parkovisko okolo čárdy „Kondoroš“ (tu ešte bez čerpacej stanice). 

Takže pán minister nezabudol na obyvateľov svojho regiónu a dodržal svoj prísľub! 
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Napriek tomu by sme mali naďalej sledovať nové udalosti, lebo nikdy nemôžeme vedieť, či 

nenastane nejaký neočakávaný obrat, ktorý by išiel proti dobrým zámerom aj zo strany 

ministerstiev. 

V súvislosti s tým odporúčam našim cteným čitateľom článok Károlya Kövesdiho 

publikovaný na webovej stránke týždenníka „ma7” s názvom „Út a semmibe” („Cesta do 

stratena“), ktorý je veľmi náučný (prípadne aj vytriezvejúci). https://ma7.sk/tollhegyen/ut-a-

semmibe 

No je tu ešte jedna zaujímavá vec, čomu nerozumiem celkom jednoznačne! Prečo bola R7 

naprojektovaná len do Holíc a nie až do Dunajskej Stredy, t.j. prečo nespojí tieto dve mestá a prečo 

neexistuje projekt na úsek Holice - Dunajská Streda, kým na úsek Dunajská Streda - Padáň už bol 

nedávno vypracovaný projekt, vedúci tiež do stratena. (Viď: tachometer.parameter.sk).  

Podľa mňa by bolo najlepším a najjednoduchším riešením to, ak by R7 od Blatnej na 

Ostrove bola nasmerovaná na severnú časť Čechovej a v potrebnej vzdialenosti od nej by potom v 

blízkosti železnice pretínala na jednom mieste horný úsek cesty vedúcej do Michala na Ostrove. 

Takto by cesta nerozdelila obec Holice a všetko by zostalo v pôvodnom stave. Aj čárda „Kondoroš“ 

by mohla byť znovu postavená bez problémov.  

Toto by mohlo zmeniť vtedajšie vedenie obce Holíc, keby pristúpilo k otázke s väčšou 

pozornosťou, takým istým spôsobom, ako ani členovia samospráv obcí Kútniky a Dolný Bar tiež 

nedovolili, aby R7 viedla v blízkosti obcí a hľa, cesta bola jednoducho odklonená smerom na 

Padáň. Takpovediac zvíťazil ľud. Viď: https://tachometer.parameter.sk/bemutattak-merre-

haladna-az-r7-es-dunaszerdahely-es-albar-kozott-de-rogton-akad-itt-egy-ket-bibi 

Po prečítaní článku Károlya Kövesdiho a po preštudovaní celej problematiky vynára 

myšlienka: „Možno by bolo najlepším riešením, keby táto cesta nebola nikdy realizovaná.“ Aspoň v 

tejto forme nie. 

Podľa „parameter.sk“ 
Ing. Ľudovít  Iván 

občiansky aktivista 
 
 
 

Spojme sa pre maďarský ROCK - alebo za Maďarov na Slovensku (str. 10) 
 
Veľkolepý program, ktorý sa uskutočnil dňa 29.08. na Slovakia Ringu pri Orechovej Potôni, bol 

zorganizovaný preto, aby zblížil Maďarov žijúcich na Slovensku. Deň s cieľom súdržnosti sa priťahoval 
niekoľko tisíc návštevníkov z celej krajiny. Obyvatelia Holíc sa tiež zúčastnili v hojnom počte. Priviezol ich 
autobus obce. 

Organizátori zostavili celodenný program, s dôrazom na maďarskú kultúru. Pre najmladších mali 
ľudové hry a jazdu na poníkoch a mali možnosť aj na maľovanie tváre. Pre radosť detí a tých, ktorí chceli 
niečo vytvoriť, mali aj rozličné remeselné činnosti, ako napr. pletenie košíkov a papiera, makramé, 
plsťovanie, navliekanie korálov, práca s hlinou, maľovanie na sklo, orezávanie dreva, keramický smalt, 
zdobenie medovníkov, servítková technika a vyhotovenie papierovej podobizne maďarskej svätej koruny.  

V jednej jurte prebiehali zaujímavé predstavenia súvisiace s maďarskosťou. Na mieste postavili aj 
malé javisko, na ktorom prebiehali kultúrne programy až do začiatku hlavného predstavenia. 

Samozrejme nechýbali ani predajcovia - hlavne s darčekovými predmetmi ľudového charakteru. 
 

https://ma7.sk/tollhegyen/ut-a-semmibe
https://ma7.sk/tollhegyen/ut-a-semmibe
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Na podujatí nebolo núdze jedál a nápojov, ba dokonca sme mohli nájsť aj medové špeciality a 

tradičné trdelníky. 
V nočných hodinách sa začalo predstavenie István, a király („Kráľ Štefan“) s veľkolepým predstavením 

bojových umení. Na veľkom javisku sa predstavenie Nemzeti Lovasszínház uskutočnilo s parádnym 
obsadením úloh. V hlavných úlohách účinkovali: Miklós Varga, Imre Vadkerti, Márk Mohácsi, Kata Janza, Pál 
Makrai a Athina Papadimitriu. Na konci predstavenia deň uzavrel ohňostroj a spoločné zaspievanie hymny. 

 
Gabriella Bittera 

 

Mládežnícky klub v Holiciach (str.10) 

Je to o Tebe, pre Teba! 

Dňa 21.09. v hlavnej úlohe v kultúrnom dome boli radosť a hra. Mladý kolektív z dediny sa spolčil 

preto, aby spolu s deťmi sfarbili toto slnečné jesenné popoludnie. Na prvé podujatie klubu v 

hojnom počte prišli deti z obce, aby vyskúšali rozličné situačné hry a improvizovali. Populárne bolo 

aj trblietavé tetovanie. Medzitým sme hovorili o letných zážitkoch, o prvých týždňoch v škole, o 

plánoch, aby sme v budúcnosti mohli vytvoriť naše programy spoločne s Vami. Októbrová účasť 

nás skutočne prekvapila - bolo to len 2. podujatie, no bolo nás skoro dvakrát toľko. Farby sme 

tentokrát použili na maľovanie tvárí, iní medzitým vyrábali usmievajúce alebo strašidelné lampáše 

z tekvíc. Fantázia detí očarila aj usporiadateľov, s obdivom sme sledovali ich nezvyčajné nápady. 

Chceli by sme poďakovať nášmu sponzorovi, Józsefovi Cséfalvay, ktorý nám zabezpečil materiál, 

no sme vďační všetkým, ktorí pomáhali pri vyrezávaní tekvíc, resp. fotografovi zvečňujúceho tieto 

čarovné chvíle.  

Čo Vás čaká v budúcnosti? - remeselnícke činnosti, besedy, kvízy, súťaže, exkurzie, improvizačné 

a spoločenské hry, maľovanie na tvár a - v prípade priaznivého počasia - aj programy vonku.  

Cieľom je to, aby sme sa hravo naučili niečo nové, rozvíjali naše schopnosti, vytvorili niečo, 

zabávali, budovali komunitu. Pokúšame sa o to, aby sme spájali programy s nejakou témou alebo 

ročným obdobím, no samozrejme s radosťou očakávame aj ďalšie individuálne nápady, lebo klub 

je o Vás, pre Vás! 

          Kinga Gencs 
 

Poklady na Obecnom úrade v Holiciach (str.15) 
 
 

Hneď na začiatku musím úprimne povedať, že samozrejme nehovoríme o zlate alebo striebre resp. o 
iných cennostiach. Pod pojmom „poklady“ rozumiem doklady uchovávajúce pamiatky našej dediny a 
minulosti (najstarší z nich pochádza zo začiatku 20. st.). 

 
 
Zamestnanci Obecného úradu v Holiciach na povale budovy starého MNV našli historické dokumenty 

ukladané do 49 krabíc. Roztriedenie dokladov sa začalo v septembri tohto roka (keď zamestnanci OcÚ ma 
poverili touto úlohou). Už teraz je jasné, že v krabiciach je veľké množstvo zaujímavých a vzácnych vecí. 

Na zdokumentovanie rozpočtu obce slúžili účtovné knihy, peňažné denníky, množstvo rozpočtov a 
evidencií, potvrdenky a dokumenty o platbách. Nakoľko v minulosti existovali menšie samosprávy, ktoré 
patrili k obci Holice, tým pádom sa tu nenachádzajú len dokumenty obce Holice, ale aj dokumenty častí 
Póšfa, Stará Gala, Malá a Veľká Budafa, Beketfa, Čechová, Čentovo, resp. obcí Malá a Veľká Lúč a Vieska. 
Okrem týchto dedín môžeme tu nájsť aj doklady súvisiace s inými obcami. 

O úradných veciach svedčia žiadosti, splnomocnenia, povolenia, potvrdenia, zápisnice a mnoho iných 
dokumentov. 

Náhľad do života obyvateľov nám poskytnú napr. žiadosti a povolenia súvisiace s domácimi 
zabíjačkami, zvieracie pasy o kúpe a predaji zvierat a zoznamy o tom, kto a koľko zvierat choval. Zrkadlom  
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systému sú papiere o povinne odovzdaných komoditách, napr. o koži a masti, ktoré museli byť 

odovzdané po zabíjačke, resp. o množstve ročne odovzdaných vajec. Existovali záznamy aj o povinných 
záhradkárskych prácach a o tom, kto, kedy a s kým ich mal vykonať. 

Pomocou zoznamu voličov, kníh o domácnostiach a dokladov môžeme spoznať aj údaje obyvateľov 
(dátum narodenia, zamestnanie, bydlisko). Mená našich predkov a príbuzných môžeme nájsť na 
pozvánkach, prezenčných listoch, rozličných zoznamoch a lekárskych správach. O niektorých z nich 
vypracovali ešte aj odborné - tzv. „kádrové“ - posudky. 

Máme tu aj dôkazy súvisiace so školstvom, ba krabice dokonce skrývali aj žiadosť a projekt súvisiaci s 
výstavbou novej ZŠ s 3 triedami. 

Okrem nich sa tam nachádzali stovky nevyplnených tlačív a staré noviny. 
Okrem samotného obsahu dokumentov sú cenné aj jednotlivé známky, resp. razítka vtedy ešte 

existujúcich rozličných úradov, miest, dedín a osôb. 
Triedenie cenných a dôležitých dokumentov sa prebieha aj naďalej a práca, ktorého koniec je v 

nedohľadne, ešte bude určite trvať nejaký čas. 
 

Gabriella Bittera 

 

 „Z čeľadníka krásny palác” (str.12) 

Materská škola vo Veľkej Budafe bola zrekonštruovaná a rozšírená 

3. septembra, na začiatku nového školského roka, naši škôlkari s veľkou radosťou začali 

navštevovať obnovenú a rozšírenú budovu MŠ. Namiesto ruchu stavebných strojov v 

miestnostiach bolo počuť detské hlasy. 

Skoro 100-ročná budova, v ktorej naša škôlka funguje od r. 1956, bola obnovená z dotácie od 

maďarskej vlády, ktoré sme dostali prostredníctvom Fondu Gábora Bethlena, na základe 

úspešného tendra prostredníctvom Programu rozvoja materských škôl v Karpatskej kotline. MŠ 

bola rozšírená o novú triedu, vďaka čomu kapacita inštitúcie sa navýšila na 20. Miestnosti sa 

zväčšili a stali sa svetlejšími, boli zrekonštruované sociálne miestnosti a kuchynská časť. Bol 

obnovený aj nábytok a deti počas popoludní môžu spať v nových posteliach. Hlavným cieľom 

rekonštrukcie bolo zabezpečenie zdravšieho prostredia pre naše deti. Okrem rekonštrukcie 

exteriéru bola vykonaná aj izolácia budovy, obnova oplotenia a usporiadanie záhrady. Fasádu 

zdobia veselé farby a milá postava obrovského medvedíka Pú. 

Slávnostné otvorenie sa uskutočnilo dňa 27.09. Boli prítomní rodičia, predstavitelia domácej 

a maďarskej politiky, starosta a obyvatelia našej obce. Odovzdávacia slávnosť sa začala recitátom  

 

pána profesora Lászlóa Kovácsa, potom nasledoval veselý program našich škôlkarov a pekná 

hra na husliach v predstavení Mátyása Pongrácza. Potom k prítomným hovoril Imre Vajas, starosta 

obce.  Vo svojom slávnostnom prejave spomenul minulosť škôlky, výzvu, rekonštrukciu a 

poďakoval každému, kto svojou prácou prispel k obnove našej škôlky. Po privítacom prejave pani 

Éva Czimbalmosné Molnár, vedúca Odboru zastrešujúci územie Slovenska Úradu štátneho 

tajomníka zodpovedného za politiku národa prečítala list pána Istvána Grezsa, ministerského 

komisára. Uviedla, že medzi základné ciele maďarskej vlády patrí podpora rozvoja a uplatnenia 

maďarskej komunity na území jej rodnej zeme.  
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Na konci slávnosti hovoril k prítomným József Menyhárt, predseda Strany maďarskej 

komunity. Vo svojom príhovore vyzdvihol, že „krásny palác“ vytvorený z čeľadníka zabezpečí také 

podmienky pre malé deti, ktoré sú v súlade s požiadavkami modernej doby a ktoré majú byť 

naplnené životom, obsahom, detskými hlasmi.  

Na záver v mene kolektívu MŠ vo Veľkej Budafe ďakujem všetkým rodičom, že ste pre Vaše 

deti vybrali našu škôlku. Veríme tomu, že lepšie a krajšie prostredie zvyšuje pocit komfortu detí a 

napomáha ich rozvoju.  

         Katalin Cséfalvay 

   

Zasadnutie obecného zastupiteľstva - 25.09.2018  (str.16) 

Na zasadnutí boli prítomní: Imre Vajas - starosta obce; Erika Jákli - zapisovateľka, Mónika Sebök - hlavná 

kontrolórka obce a členovia OZ: János Cséfalvay, László Láng, Blanka Menyhart, Péter Pecsuk, Béla Ravasz, 

Béla Süli a Péter Usačov. Ospravedlnený: József Viola. 

Počet obyvateľov obce ku dňu zasadnutia OZ je 2076 osôb. 

Správa starostu obce o udalostiach letného obdobia 

 V auguste sa skončila rekonštrukcia pomníka padlých hrdinov I. sv. vojny, ktorú podporil Fond 

Gábora Bethlena. 

 Obec aj v tomto roku zorganizoval tradičný deň obce. 

 Bola dokončená rekonštrukcia siete verejného rozhlasu obce. 

 Cez leto sa uskutočnil remeselnícky tábor, futbalový tábor a turistický deň milovníkov prírody. 

 Bol obnovený kultúrny dom v časti Čechová: okrem vymaľovania veľkej sály a výmeny gumovej 

podlahy bolo vybudované nové schodisko. 

 Bola realizovaná oprava výtlkov cestného úseku Beketfa - Holice. 

 Dňa 28.08. obec oficiálne prevzala od zhotoviteľa zrekonštruovanú budovu škôlky v časti Veľká 

Budafa, ktorú podporil tiež Fond Gábora Bethlena. Obec bol úspešný s projektom „Za kvitnúci Žitný 

ostrov“, čo znamená ďalšiu dotáciu vo výške 800 EUR pre skrášľovanie dvora MŠ. Slávnostné 

odovzdanie budovy škôlky sa uskutočnilo dňa 27.09. Kultúrny dom vo Veľkej Budafe používaný 

počas obnovy budovy bol vymaľovaný tiež a bola vymenená aj podlaha kultúrneho domu. 

Programové body 

 Obecné zastupiteľstvo (OZ) bralo na vedomie správu nezávislého audítora o súhrnnej výročnej 

správe, v ktorej sa uvádza: 

 

 

Podľa môjho názoru konsolidovaná účtovná závierka účtovnej jednotky verejnej správy, ktorú za 

konsolidovaný celok zostavila obec Holice, vyjadruje verne vo všetkých významných súvislostiach finančnú 

situáciu a výsledok hospodárenia konsolidovaného celku za rok, ktorý sa skončil k 31. 12. 2017, podľa 

zákona o účtovníctve 431/2002 v platnom znení. 
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 Na základe uznesenia OZ obec vyhlasuje výzvu na predloženie žiadostí o finančný príspevok na r. 

2019, a to pre občianske združenia, nadácie a fyzické osoby. Oficiálnu výzvu nájdete na webovej 

stránke obce. 

 V zmysle uznesenia OZ obec podpísal zmluvu o spolupráci so spoločnosťou VIWO s.r.o. so sídlom v 

Dunajskej Strede za účelom vypracovania projektu na rozvoj priemyselného areálu v kat. úz. Veľká 

Budafa. 

 Obyvatelia územia v kat. úz. Stará Gala, nachádzajúceho sa v susedstve traktorovej stanice 

predložili samospráve obce žiadosť, aby obec tam vytvorenú ulicu zaevidovala pod názvom 

„Slnečný lúč“ („Napsugár“). OZ túto žiadosť podstúpi kultúrnej komisii za účelom jej preverenia a 

určenia názvov pre tie ulice, ktoré ešte nemajú názov. 

 

 Osobná pripomienka, poďakovanie 

Aj touto cestou by som chcel poďakovať Krisztine Czére (Álló), jej priateľom a zhotoviteľovi Tamásovi 

Csánóovi za ich neúnavnú prácu vykonanú vo veci rozšírenia škôlky vo Veľkej Budafe. 

Táto spolupráca pre mňa nezabezpečí len fungovanie zdravšej, krajšej, životaschopnejšej škôlky s väčšou 

kapacitou, ale poskytne aj nádej na to, že aj tu žijúci mladí ľudia považujú svoju rodnú zem za dôležitú a sú 

pripravení na to, aby pre ňu niečo spravili.  

 

          Péter Usačov 

 

Voľby  do orgánov samosprávy obcí (str.16-17) 

Informácie pre voličov 

 

Voľby  do orgánov samosprávy obcí sa uskutočnia dňa 10. novembra 2018, od 7:00 do 22:00 hod., v 

kultúrnom dome v Holiciach. 

Právo voliť 

Právo voliť do orgánov samosprávy obcí má obyvateľ obce, ktorý má trvalý pobyt v obci a najneskôr v deň 

konania volieb dovŕši 18 rokov veku. 

Prekážkou práva voliť je zákonom ustanovené obmedzenie osobnej slobody z dôvodov ochrany verejného 

zdravia. 

V obci Holice Miestna volebná komisia pre voľby na volebné obdobie 2018-2022 zaregistrovala 3 
kandidátov na starostu obce a 21 kandidátov na poslancov. 

 

Z 3 kandidátov na starostu obce 2 sú nezávislí kandidáti, 1 je kandidát za stranu Strany maďarskej komunity. 



12 
 

 

Zoznam kandidátov na starostu obce: 

1. János Cséfalvay, 46 r., nezávislý kandidát 
 
2. Ľudovít Iván, Ing. 52 r., nezávislý kandidát 
 
3. Imrich Vajas, Ing. 58 r., kandidát strany SMK-MKP 
 

V obci Holice vo voľbách do orgánov obecnej samosprávy voliči môžu na volebné obdobie 2018-2022 voliť 9 
poslancov.  Jedine SMK-MKP podala kandidátnu listinu na všetky poslanecké miesta (9). Strana MOST - Híd 
delegovala 1 kandidáta na poslanca, počet nezávislých kandidátov je 11.  

 

Zoznam kandidátov na poslancov: 

 

1. Tibor Bertók, 32 r., nezávislý kandidát 

2. Irén Bohony, Mgr., 58 r., SMK-MKP 

3. János Cséfalvay, 46 r., nezávislý kandidát 

4. Ladislav Farkas, 48 r., nezávislý kandidát 

5. Kinga Gencs, PaedDr., 28 r., SMK-MKP 

6. Olivér Jákli, 35 r., SMK-MKP 

7. Ladislav Láng, MVDr., 68 r., SMK-MKP 

8. Dionýz Marcell, 34 r., SMK-MKP 

9. Blanka Menyhartová, Bc., 53 r., nezávislý kandidát 

10. Mária Méry, PaedDr., 41 r., nezávislý kandidát 

11. Zuzana Nagyová, 59 r., nezávislý kandidát 

12. Peter Pecsuk, 39 r., SMK-MKP 

13. Vojtech Ravasz, Bc., 58 r., MOST-HÍD 

14. František Sárosfai, Mgr., 44 r., SMK-MKP 

15. Juraj Špaček, 50 r., nezávislý kandidát 

16. Gábor Tóth, 42 r., nezávislý kandidát 

17. Peter Usačov, 35 r., nezávislý kandidát 

18. Jozef Viola, 55 r., nezávislý kandidát 

19. Agáta Výkrentová, 60 r., nezávislý kandidát 

20. Zoltán Zirig, Ing., 52 r., SMK-MKP 

21. Ladislav Zöld, 49 r., SMK-MKP 

 

Spôsob hlasovania 

Volič môže voliť len v obci svojho trvalého pobytu vo volebnom okrsku, v ktorého zozname voličov je 

zapísaný. V zmysle zákona občania našej obce disponujúci volebným právom sú rozdelení do dvoch 

volebných okrskov. 
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Volič je povinný po príchode do volebnej miestnosti preukázať okrskovej volebnej komisii svoju totožnosť 

predložením občianskeho preukazu alebo dokladu o pobyte pre cudzinca. 

Potom okrsková volebná komisia zakrúžkuje poradové číslo voliča v zozname voličov a vydá voličovi dva 

hlasovacie lístky - hlasovací lístok pre voľby do obecného  zastupiteľstva a hlasovací lístok pre voľby starostu 

obce a prázdnu obálku opatrenú odtlačkom úradnej pečiatky obce. 

Prevzatie hlasovacích lístkov a obálky potvrdí volič v zozname voličov vlastnoručným podpisom. 

Každý volič sa musí pred hlasovaním odobrať do osobitného priestoru určeného na úpravu hlasovacích 

lístkov. Voličovi, ktorý nevstúpi do osobitného priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov, okrsková 

volebná komisia hlasovanie neumožní. 

Na hlasovacom lístku pre voľby poslancov miestneho obecného  zastupiteľstva môže volič zakrúžkovať 

najviac toľko poradových čísiel kandidátov (max. 9), koľko poslancov má byť v príslušnom volebnom 

obvode zvolených. Počet poslancov, ktorý sa volí vo volebnom obvode je uvedený na hlasovacom lístku. V 

prípade našej obce počet poslancov, ktorí majú byť zvolení, je 9. 

Na hlasovacom lístku pre voľby starostu obce môže volič zakrúžkovať poradové číslo len jedného 

kandidáta. 

V osobitnom priestore určenom na úpravu hlasovacích lístkov vloží volič do obálky jeden hlasovací lístok 

pre voľby do obecného zastupiteľstva a jeden hlasovací lístok pre voľby starostu obce. 

Na požiadanie voliča mu okrsková volebná komisia vydá za nesprávne upravené hlasovacie lístky iné. 

Nesprávne upravené hlasovacie lístky vloží volič do schránky na odloženie nepoužitých alebo nesprávne 

upravených hlasovacích lístkov. 

Volič, ktorý nemôže sám upraviť hlasovací lístok pre zdravotné postihnutie alebo preto, že nemôže čítať 

alebo písať a oznámi pred hlasovaním túto skutočnosť okrskovej volebnej komisii, má právo vziať so sebou 

do priestoru určeného na úpravu hlasovacích lístkov inú spôsobilú osobu, aby podľa jeho pokynov a zákona 

upravila hlasovací lístok a vložila do obálky. Obidve osoby pred vstupom do osobitného priestoru na úpravu 

hlasovacích lístkov člen okrskovej volebnej komisie poučí o spôsobe hlasovania a o skutkovej podstate 

trestného činu marenia prípravy a priebehu volieb. Členovia okrskovej volebnej komisie nesmú voličom 

upravovať hlasovacie lístky. 

Volič, ktorý nemôže pre zdravotné postihnutie sám vložiť obálku do volebnej schránky, môže požiadať, aby 

obálku do volebnej schránky v jeho prítomnosti vložila iná osoba, nie však člen okrskovej volebnej komisie. 

Volič, ktorý sa nemôže dostaviť do volebnej miestnosti zo závažných, najmä zdravotných dôvodov, má 

právo požiadať obec a v deň konania volieb okrskovú volebnú komisiu o vykonanie hlasovania do prenosnej 

volebnej schránky, a to len v územnom obvode volebného okrsku, pre ktorý bola okrsková volebná komisia 

zriadená. 

  Volič je povinný odložiť nepoužité alebo nesprávne upravené hlasovacie lístky do zapečatenej schránky 

na odloženie nepoužitých alebo nesprávne upravených hlasovacích lístkov, inak sa dopustí priestupku, za 

ktorý mu bude uložená pokuta 33 eur.     (red.) 
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Prechádzka v Starom meste - uhorské pamätné miesta (str.20-21) 

 

     19. augusta 2018, jeden horúci letný deň sme autobusom obce išli na historickú prechádzku 

Bratislavou. Počet účastníkov bol cca. 30. Organizátorkou a autorkou nápadu bola Mária Kovačičné 

Majer. Vedúcim malej skupiny turistov bol pán profesor László Kovács. Na breh Dunaja - na prvý 

bod našej historickej chôdze - sme prišli skoro ráno. Farebné, bohaté a zaujímavé príbehy pána 

profesora úplne očarili členov našej malej skupiny. Cestovali sme časom do starobylej Bratislavy.  

     Dozvedeli sme sa, že maďarský názov Bratislavy (Pozsony) má 1000-ročný pôvod, lebo 

pôvodcom bolo meno išpána jednej zo žúp zorganizovaných v čase kráľa sv. Štefana - Pósa. 

Slovenský názov dnešnej Bratislavy bol pôvodne Prešporok a od 1921 dostala oficiálny názov 

„Bratislava“. České knieža Břetislav v r. 1042, po smrti sv. Štefana krátko dobyl bratislavský hrad - 

odtiaľ pochádza dnešný oficiálny názov mesta.   

     Mesto sa stalo skutočne dôležitým potom, ako Turci dobyli Budín - vtedajšie hlavné mesto 

Uhorska. Nakoľko vtedy v Uhorsku už panovali Habsburgovci, vtedajší vládca, Ferdinand I. hľadal 

miesto bližšie k Viedni, preto si vybral Bratislavu. Kráľovské úrady boli presídlené do Bratislavy a 

- nakoľko Turci v r. 1543 dobyli Ostrihom - ostrihomské arcibiskupstvo sa presťahovalo do Trnavy 

a malo sídlo aj v Bratislave. Takto sa stala Bratislava hlavným mestom uhorského kráľovstva, tu 

fungovali riadiace inštitúcie štátu a samozrejme tu boli korunovaní aj neskorší králi. 

     Korunovačné mestá mali aj korunovačné pahorky, tým pádom aj Bratislava. Korunovačné 

pahorky vznikli zo zeme pochádzajúcej z každej župy krajiny. Posledným aktom korunovácie bolo 

to, keď kráľ na koni vystúpil na pahorok a svojou mečou švihol na všetky štyri svetové strany, čo 

symbolizovalo skutočnosť, že ochráni krajinu spred každým útokom. Posledná korunovácia v 

Bratislave sa uskutočnila v r. 1830, keď na trón nastúpil Ferdinand V., nasledujúceho kráľa 

korunovali už v Budíne.  Nakoľko korunovačný pahorok sa stal zbytočným, na konci 19. st. vypísali 

súťaž na vyhotovenie pomníka Márie Terézie, jednej z najvýznamnejších panovníčok. Na 

vyhotovenie sochy vyzvali známeho sochára Jánosa Fadrusza, rodáka z Bratislavy. Témou sochy 

bola scéna „VITAM ET SANGUINEM”  („Naše životy a našu krv“), počas ktorej maďarská 

šľachta na bratislavskom sneme v r. 1741 mladej kráľovnej sľúbila vernosť a pomoc pre záchranu 

jej trónu.  Prekrásnu sochu umiestnili na svoje miesto v r. 1896, pri príležitosti Milénia.  Slávnostné 

odhalenie sochy sa uskutočnilo v r. 1897, v prítomnosti Františka Jozefa I., uhorského kráľa.  Žiaľ, 

jednu z najkrajších sôch na verejnom priestranstve v Uhorsku pristihla smutný osud. Tí českí 

legionári, ktorí v r. 1919 strieľali na obyvateľov mesta, v r. 1921 počas jednej noci rozbili sochu z 

prekrásneho bieleho mramoru z Carrary.  Sadrový model síce zostal zachovaný,  v súčasnosti je v 

Bratislavskom mestskom múzeu.  Na jej miesto v r. 1972 umiestnili dielo Tibora 

Bártfaya, sochu Ľudovíta Štúra, vedúceho predstaviteľa slovenského národneho hnutia.  

     Počas našej prechádzky sme nazreli do Bratislavy v 19. storočí a dozvedeli sme sa, že na mieste 

Hotela Carlton postaveného v r. 1927 stál slávny hostinec Zelený strom. Z balkóna hostinca 

predstavil Kossuth prvého predsedu Uhorska, grófa Lajosa Batthyányho, pôvodom Bratislavčana. 

Hosťom hostinca bolo veľa slávnych ľudí, napr. Einstein a Nobel. Slávny balkón zostal zachovaný, 

v súčasnosti je vystavený v meste Cegléd, v Múzeu Lajosa Kossutha.  

     S vedením pána profesora sme cez Rybársku bránu išli smerom k starému mestu. Rybárska 

brána bola v r. 1776 zbúraná, dnes jej pamiatku pripomína pamätná tabuľa. Prišli sme na najstaršie 

námestie Bratislavy, z rohu ktorého dostaneme na ulicu Zelenej izby.  Ulica svoje meno dostala 

podľa domu „Zelená izba“. Podľa archívnych údajov bol dom pomaľovaný zelenými obrazmi. 

Zaujímavosťou domu je to, že býval v ňom Kossuth počas jeho návštevy v meste. Šľachtici tu 

zorganizovali stavovské zhromaždenia, no mala tu zasadnutia aj mestská rada. Vchod domu je 

smerom z Hlavného námestia, ktoré malo dôležitú úlohu v minulosti.  Počas jeho dlhej histórie bol  

https://hu.wikipedia.org/w/index.php?title=V%C3%A1rosi_M%C3%BAzeum_(Pozsony)&action=edit&redlink=1
https://hu.wikipedia.org/w/index.php?title=B%C3%A1rtfay_Tibor&action=edit&redlink=1
https://hu.wikipedia.org/w/index.php?title=B%C3%A1rtfay_Tibor&action=edit&redlink=1
https://hu.wikipedia.org/wiki/%C4%BDudov%C3%ADt_%C5%A0t%C3%BAr
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vždy v centre diania: bol trhoviskom, miestom pašiových hier, zhromažďovacím miestom občanov, 

privítali tu panovníkov, no bol aj dejiskom verejných popráv a iných telesných trestov pre tých, 

ktorí porušili zákon. Pompézne korunovačné sprievody na Hlavnom námestí, na čele ktorých išiel 

nový kráľ Uhorska, boli vždy veľmi populárne.  

     Na Hlavnom námestí je legendami opradená Rolandova fontána, postavená vďaka materiálnej 

pomoci Maximilána I. Vďační mešťania dali zobraziť ich kráľa ako rytiera v brnení. Na námestí sa 

nachádza stará radnica,  Palugyayov palác, Esterházyho palác a veľa ďalších hodnotných budov.  

     Išli sme ďalej, aby sme mohli vidieť Primacionálny palác, ktorého od r. 1778, počas 3 rokov dal 

postaviť z poverenia kardinála Józsefa Batthyányho dvorný architekt Menyhért Hefele, na mieste 

niekdajšieho biskupského domu. Exteriérová časť budovy je zmesou barokového a klasicistického 

štýlu. V podstate je to baroková budova. Z prechádzajúcich budov zostala zachovaná len kaplnka 

sv. Ladislava. Najvzácnejšími klenotmi paláca je hodnotný seriál gobelínov, ktorých svet pozná ako 

„bratislavské gobelíny“. Keď už uhorské snemy neboli zorganizované tu, v Bratislave, kardinál 

predal svoj palác. Mesto Bratislava ju od neho kúpil a zariadilo v ňom kancelárie pre úradov. 

Medzičasom palác sa stal miestom mnohých historických udalosti.  Tu, v tzv. Zrkadlovej sále 

zasadala vždy horná snemovňa Uhorského snemu, ba dokonca v r. 1848, po schválení známych 

marcových zákonov vtedajší kráľ, Ferdinand V. prišiel z Viedne a prvú uhorskú vládu vymenoval v 

Zrkadlovej sále. Žiaľ, dňa 19.12.1848 Rakúšania obsadili Bratislavu. Generál Haynau tu zriadil svoj 

generálny štáb a v jednej sále podpísal rozsudok smrti pre 13 mučeníkov z mesta Arad.  S budovou 

súvisí aj ďalšia tragická historická udalosť. Dňa 21.07.1968 Leonid Iljič Brežnev, generálny 

tajomník Komunistickej strany Sovietskeho zväzu sa stretol s Alexandrom Dubčekom, generálnym 

tajomníkom Komunistickej strany Československa v zrkadlovej sále. Na základe archívnych údajov 

je dokázaný, že Sovieti po týchto neúspešných rokovaniach sa rozhodli o vojenskej okupácii 

Československa.  Žiaľ, následky už všetci poznáme, začala sa temná éra vtedajšieho 

Československa. 

 

V nasledujúcom čísle pokračujeme v našej prechádzke Starým mestom... 

                  

                                  Laura Bognárová 

Letný remeselný tábor (str.18) 

 

Neexistuje také dieťa, ktoré by nemalo rado kreslenie alebo maľovanie. Leto je vynikajúcou 

príležitosťou na to, lebo vtedy majú viac voľného času aj deti, aj rodičia. To sa oplatí využiť! 

V tomto roku sme zorganizovali letný remeselný tábor na futbalovom ihrisku už 8. krát. 

Našťastie nadšenie zostalo aj napriek veľkým horúčavám. Podujatia trvajúce 3 hodiny každý deň 

navštívilo skoro 30 detí. Na základe našich doterajších skúsenosti sme si vybrali také techniky, 

ktoré sú populárne medzi deťmi a môžu byť jednoducho zhotovené. Mysleli sme aj na menšie, lebo 

v tomto roku bolo prítomných aj veľa škôlkarov. 

Pokúšali sme si nájsť také úlohy, ku ktorým mali byť pomôcky zaobstarané doma. Kalíšky 

na vajíčka sú jedným z tých surovín, ktoré môžu byť všestranne využité.  Počet nápadov je 

nekonečný, len treba použiť našu fantáziu! Farebná húsenica z kalíšky na vajíčka môže byť  
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vynikajúcou dekoráciou v detskej izbe. Menšou výzvou bolo zhotovenie veternej zvonkohry, 

no výsledok (napriek silnému vetru) znamenal dostatočné zadosťučinenie za všetko. Počas ďalších 

dní v týždni malé a veľké deti s veľkou radosťou plnili farebné balóniky múkou; maľovali špongiou 

na zaváraninové fľaše, aby vznikli čoraz krajšie medvedíky; zlepili svoje krokodíly alebo vytvorili 

svoj letný obraz s loďou.  

 

Bernadeta Vajasová 

 
Čo? Kde? Kedy?                  október – november– december 2018    (str.23) 

26. október (piatok)  19.00                              Volebný míting Ing. Lajosa Ivána, nezávislého  

         kandidáta na starostu obce 

        v miestnom kultúrnom dome   

     

29. október (pondelok)  10.00     Členská schôdza PD v Holiciach 

        v miestnom kultúrnom dome 

   

29. október (pondelok)  8.30                                  Pešia túra s deťmi     

        trasa: Malé Karpaty – Devín a okolie   

        Informácie v  kultúrnom dome  

31. október (streda)                         20.00                                 Haloween party – usporiadateľ: György   

Špaček, v miestnom kultúrnom dome 

4. november (nedeľa) 16.00                                 Volebný míting Jánosa Cséfalvaya,    
  nezávislého kandidáta na starostu obce    

 v miestnom kultúrnom dome 
    

6. november. (utorok)  18.00    Ing. Imre Vajas, starosta obce predstaví  
program Miestnej základnej organizácie SMK na 
volebné obdobie 2018-2022 

           
10. november (sobota)            7.00-22.00        Voľby do orgánov samosprávy obce   
          v miestnom kultúrnom dome 

17. november (sobota)   20.00   Retro party - usporiadateľ: Péter Zöld   
        (kultúrny dom)  

23. november (piatok)  19.00   Katarínsky ples - usporiadateľ: Združenie  

rodičov pri Materskej škôlke    
 vo Veľkej Budafe (kultúrny dom) 

1. december (sobota)  14.30   Zhotovenie adventných vencí v miestnom  

kultúrnom dome a vyzdobenie adventného venca 
obce na miestnom trhovisku   

 

Stále, opakujúce sa programy: 

V utorok, o 19.30: skúšky divadelného súboru Rózsa(Szín)Ház pod vedením Pétera Farkasa a Hédi Varga 
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Každú stredu o 18.30 meridiánové cvičenie, cvičenie „3-1-2“ v miestnom kultúrnom dome, vedúca cvičenia: Bc. 

Blanka Menyhart 

V stredu a piatok: o 17:00: CrossFit 

Otváracie hodiny knižnice: 

Streda: 8.30 – 12.00 13.00 – 17.00 

Sobota: 8.30 – 12.00  

 

 

Výzva! (str.23) 

Knihovníčka s úctou žiada každého, kto už dlhšiu dobu má doma knihy vypožičané z knižnice, aby 

ich láskavo vrátili do knižnice a vymenili za iné knihy, lebo na vypožičané exempláre čakajú ďalší 

čitatelia. Ďakuje za Vaše pochopenie a srdečne očakáva každého, aby ste si vybrali niečo na čítanie 

na dlhé zimné večery.  

Veľvyslanci ľudovej hudby Slovenska (str.19) 

 

 Hudobnú skupinu Pósfa poznajú už nielen na Žitnom ostrove. Od času ich účinkovania v súťaži 

„Fölszállott a páva“ sa ich život veľmi zmenil. Počas ich skoro 10-ročného spôsobenia už boli na mnohých 

miestach a hrali maďarskú ľudovú muziku. V r. 2018 naposledy boli spoločne s folklórnym súborom Ilosvai 

Selymes Péter z Veľkej Idy (ktorý je známy tiež z „Fölszállott a páva“) na turnaji vo Francúzsku.  

 

  

 

Obyvateľmi 

západofrancúzskeho 

regiónu Bretagne 

(výslovnosť: brtáň) sú príslušníci prastarého keltského etnika - Bretónčania. Vo 

Francúzsku oficiálne neexistujú menšiny, hoci by sme tam mohli nájsť početné etniká odlišné od Francúzov - 

napr. Burgunďania alebo Bretónčania. 

Bretónčinu používa už len malý počet Bretónčanov, „vďaka“ útlaku zo strany Francúzov trvajúceho 

niekoľko sto rokov. Táto skutočnosť však kultúrne stmelila túto komunitu a do dnešného dňa sa hrdo hlásia 

k svojmu ľudu a kultúre. Folklórny súbor Ilosvai už niekoľko rokov navštevuje túto čarovnú krajinu a jej 

komunitu. Tento rok si vybrali skupinu Pósfa, aby svojou hudbou 

obohatili prácu súboru, aj na území Bretónčanov. Bretónčania 

privítali Maďarov žijúcich tiež ako menšina s veľkou 

pohostinnosťou. Táto skutočnosť tvorila základ pri stretnutí týchto 

dvoch kultúr. Dve formácie zo Slovenska, ktoré sa spoznali v súťaži 

„Fölszállott a páva“, si odvtedy udržiavajú kontakt a prebieha sa 

spolupráca medzi nimi. 

 

 Bezprostredne pred francúzskym turné skupina Pósfa 

prebrala ocenenie „Pro Traditione“ za r. 2018 v tábore ľudovej 

hudby a ľudových tancov v Žihárci, ktorý zorganizovali v rámci Kultúrneho festivalu „Attila Kaszás“.  

 



18 
 

 

Tento tábor je dôležitý pre kapelu, lebo ho navštevovali každý rok a z určitého hľadiska tam sa z nich stala 

skutočná hudobná skupina. Ocenenie „Pro Traditione“ si zaslúžia tí, ktorí kvalitnou interpretáciou sa ďalej 

starajú o naše tradície a kultúrne dedičstvo našej národnosti a dôstojne prezentujú Slovensko. 

 

  

         Dňa 4.10.2018 v budove trnavského Divadla Jána Palárika skupina 

Pósfa ako predstaviteľ kraja, okresu a obce Holice spolu s maliarom 

Sándorom Godány prevzala ocenenie „Osobnosť Trnavského kraja 

2018“. Najmladší spomedzi ocenených boli chlapci z Pósfa, ktorých na 

ocenenie nominovala samospráva Dunajskej Stredy. Ocenenie skupiny 

prevzal zakladateľ súboru, Lajos Iván. Kraj ocení tých, ktorí svojou 

činnosťou a odborným uznaním hrdo zastupujú náš región a našu 

bohatú kultúru. Po gale Imre Vajas, starosta obce odovzdal oceneným z 

Holíc dar samosprávy obce Holice. Galu okrem starostu obce sledoval 

László Kovács, jazykovedec a historik a Ibolya Kovačič Majer, kultúrna 

referentka. 

 

           Po tomto rušnom lete prajeme veľa úspechov skupine Pósfa a 

zvedavo očakávame ich ďalšie vystúpenie v médiách, na súťaži 

„Győztesek Pávája“ (Páv víťazov), na ktorej v r. 2018 si zmeria sily finalisti všetkých doterajších súťaží 

„Fölszállott a Páva“, ktorí svoje výhry už teraz ponúkli na dobročinné účely. Všetkým prajeme všetko 

najlepšie! 

 

Ľudovít Iván 

Občianske združenie Pósfa   

IV.  ZABÍJAČKA (str.11) 

    Malá skupina „dőreovcov“ sa už štvrtýkrát zorganizovala už tradičnú zabíjačku na námestí 

„Dőre-Levente“.  Nakoľko táto stará tradícia v dnešných časoch pomaly vytráca, z roka na rok sa 

zvyšuje záujem o túto spoločenskú akciu.  Organizátori začiatok zabíjačky určili na 6.00 dňa 13. 

októbra (v sobotu).   Pred začatím prác na ohrievanie ponúkli účastníkom domácu pálenku.  Po 

zaklatí ošípaného nasledovalo opaľovanie, umytie a odborné rozrezanie vďaka nášmu mäsiarovi. 

Všetky procesy nasledovali po sebe vo zvyčajnom tempe.  V našej ponuke sa dalo nájsť: pečená 

krv, zabíjačková kapusta, perkelt, vyprážané mäso, pečené mäso, žobrácka kaša, oškvarky, tlačenka 

a domáca slanina z podbradku. Našu prácu veľmi uľahčilo príjemné počasie a množstvo usilovných 

a usmievajúcich sa „dőreovcov“. Okolo poludnia vynikajúce vône vyvábili na námestie aj ľudí z 

okolia. O dobrú náladu sa staral Márk Bölcs a nápoje zabezpečil Miki Földes. Ďakujeme miestnemu 

obecnému úradu, družstvu, všetkým sponzorom, dôchodcom, „dőreovcom“, „sőreovcom“ a ich 

rodinným príslušníkom, ktorí nám neúnavne pomáhali pri organizovaní, varení a jedení. 

Veríme, že sme Vás nesklamali. Ďakujeme!  

                                                                                   József Végh 
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Letný futbalový tábor (str.23) 

Počas leta sme už tretíkrát zorganizovali futbalový tábor v Holiciach. Cieľom bolo 
rozvíjanie schopností detí, formou hravých a veselých tréningov. Okrem absolvovania 
tréningov deti mohli získať nových priateľov a nové zážitky.  
K prihláseniu neboli potrebné žiadne predchádzajúce skúsenosti ani talent, stačilo, ak 
chlapec alebo dievča rád-rado hrá futbal. 
35 prihlásených sme podľa ročníkov rozdelili do skupín, ktoré tvorili rovnako staré deti. S 
každým ročníkom sa zaoberal jeden tréner. V tábore schopnosti detí rozvíjali Mihály Póda, 
Imre Puha a András Süli.  
Pre deti bola zabezpečená strava trikrát denne. Ďakujeme pekne tým, ktorí nám pripravili 
desiatu, obed a olovrant - Ivete Kósa a učiteľkám škôlky v Holiciach (Erika Póda, Trúda 
Mészáros a Mónika Süli Derzsi), pomocou ktorých sme každý deň mali na stole chutné 
jedlá. Tábor navštívil aj starosta obce Holice, Imre Vajas, ktorý účastníkov tábora 
obdaroval sladkosťami.  Program jednotlivých dní sme si vytvorili tak, aby deti mali čas aj 
na relax, voľné aktivity a hry.  
V posledný deň sme zorganizovali rozličné súťaže (v šikovnosti, presnosti), kde deti mohli 
preukázať nimi dosiahnutý rozvoj počas tohto týždňa. Okrem súťaží sa mohli zabávať, jesť 
a piť. V posledný deň sme vyhodnotili celý týždeň. Každý účastník dostal diplom, plaketu a 
darček. 
Víťazi súťaže v šikovnosti dostali zvláštne ceny.  
Verím, že aj deti, aj ich rodičia boli spokojní s našou prácou odvedenou v tábore. Verím 
tomu, že o rok sa tu stretneme opäť.  
     
          Mihály Póda 

 

 

Narodenia       

Od vydania posledného čísla Hlásnika pôsobili svojím príchodom na svet radosť rodičom: Juraj 

Májovský, Adam Bubák, Dominik Vass, Valentína Mifkovičová, Lia Varjú, Márk Mészáros, 

Ádám Mészáros, Izabella Kacerle a Teodóra Bertók.  

 

 

  

  Gratulujeme!          

                                             

Sobáše  

Od vydania posledného čísla Hlásnika si sľúbili večnú vernosť: Aranka Fekete a György 

Stefanik, Mária Zöld a Sándor Álló, Csilla Pongrácz a Zoltán Szerencsés.  

 

Želáme Im veľa šťastia! 
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Úmrtia    

Od vydania posledného čísla Hlásnika sme naveky lúčili s obyvateľmi: Tibor Mészáros, Anna 

Szelle, Gabriella Pőthe a Gizella Lelkes.  

Česť ich pamiatke! 

 

 

                   

 

 

Jubilanti 

                                                                              

          Od posledného vydania Hlásnika sme mohli osláviť 7 pekných okrúhlych jubileí. 

Menovite: Angéla Csánó, Zoltán Soóky, Ilona Vércse, István Hamar, Lajos Kovacsovics, 

László Németh a Mária Nógel  

Oslávencom srdečne gratulujeme a prajeme Im pevné zdravie! 


